
Dialogmøde den 28. sep. Uldum Skole 19.00 - 21.00

Dagsorden

1. Velkomst & Fællessang - Septembers himmel
2. Præsentationsrunde
3. Drømmen v/Jesper Hammer  & Jacob Tybjerg - praktisk spor - pædagogisk spor -

idé, formål, vision!  - vigtigt med lokal opbakning!
4. Dialog  - input fra deltagerne

- behov for renovering - tidssvarende - bygningsmæssigt -
- SFO udfordring med lokaler
- hvad er det for en skole vi har - hvad vil vi gerne have?
- hvad er det for en børnehave vi gerne vil have?
- hvad er det for et tilbud vi gerne vil have til de helt små?
- bosætning, tilflyttere - Uldums tiltrækningskraft
- fordele ved at samle “det hele” til et børneunivers - pædagogisk, logistisk
- parkering - tilkørselsforhold mv.
- biblioteket - skolen som kulturinstitution og medborgerhus

5. Næste skridt. Tegninger (kommunen) - konkrete ting. Møde med forældre, elever,
borgerne i Uldum -

6. Afrunding - ordet er frit. Fællessang.

UIF, Martin
UIC. Lonni
Jesper, fællesrådet
Jacob Tybjerg, skolebestyrelsen
Nynne, bestyrelsen Børnekæret
Sofie, skoleleder
Jette, nabo
Mogens, nabo
Nis Erik, nabo
Thyge, nabo
Møllen, Knud Erik og Jacob H.
Biblioteket, Dorthe, Ulla og Lene
Dagplejen, Sune, Irene, Bitte, Jane
Ole Vind, fmd. udvalget (læring)

Afbud
Højskolen
Erhvervs- og borgerforeningen



Jesper introducerer “drømmen”.

Kommentarer:

Lonni fmd. UIC Hallen, fritidscentret -
Får en udfordring med lejeindtægten fra Børnehaven. Fritidslivet er omkring hallen for
hende, og det vigtigste for hende i sin rolle, og som privatperson qua børnene har den alder,
som de har. Der er en udfordring med økonomien.

Martin formand for UIF.
Bekymringer for UIC’s økonomi pga. lejeindtægten.
Personligt - der skal også være børn i byen på lang sigt - drømmen giver flere børn i
idrætsforeningen. Positive meldinger på den lange bane.

Nis Erik Phillipsen - Nabo
Holdning til store institutioner - det kan blive for stort. Hvordan er det for børnene at være i
dem. Han er imod store institutioner. Problemer i adgangsforholdene på skolen. Dobbelt så
mange biler - så der skal ændres på infrastrukturen. Nis foreslår: Børnehave og vuggestue,
som er t småbørnsområde. Ny skole ved den nuværende børnehave og SFO i den gamle
børnehave. Taler som bedstefar:)

Jacob Tybjerg - Kommentar - hvad er en stor skole?

Sofie - kommentar
Bakker 100% op om drømmen - der skal jo skabes et trygt miljø. Vigtigt at tænke små
miljøer ind i det små. Personalemæssigt er der fordele specielt i ydertimer mv.

Formand for dagplejerne Sune.
Der er nogle udfordringer pga. nogle fysiske opdelinger fx. legepladser jf. lovgivning.
Lydforurening. Det frie valg jf. dagplejen. Gør opmærksom på at der er samme tilsyn i
dagpleje som i vuggestue. Det betyder noget for mig, at der er små nære miljøer.

Kommentar - hvad er et nært miljø? Netop det stærke med en folkeskole.

Dagplejen - hvad er det vi gerne vil bevare - når vi skaber noget nyt. Tænke legestue ind i
nye lokaler. Bekymring for de medarbejdere der er nu. De to perspektiver.

Kommentar
Jesper nævnte, at han personlig foretrækker dagplejen ift. sine egne børn, men at dette ikke
handler om egne præferencer. Der skal også være muligheder for de tilflyttere - som Martin -
der foretrækker vuggestuer. Især set i lyset af de nye tilflyttere vi ønsker på Rådhusparken.
Derudover argumenterede han for at udbud og efterspørgsel må vise vejen , men der skal
naturligvis også være et samarbejde - og at dagpleje og evt. vuggestue fungerer sammen.

Sune
Undersøge om det er de nuværende tilbud der er der gør at børn og forældre flytter til ex.
Tørring



Ole
Børnetallet stiger på længere sigt. Der er mange og kommer endnu flere arbejdspladser i
Uldum.

Sofie
Børn søger til Tørring og Bøgballe. Der er ingen der har en kritik af den dagpleje der er. Vi
har en slidt skole. Og der har lige været uanmeldt besøg fra arbejdstilsynet, hvor noget ikke
kunne godkendes. Hele kælderen er fugtig. Gymnastiksalen er heller ikke for god.

Lonni
Taler om synergieffekt. Mellem børnehave og hallen.

Dagplejemor - Irene.
Ser det gode i det små - bekymring for at vuggestuer skal fyldes op først.

Nynne
Der er den portion mennesker (dagplejerne) der har den allerstørste viden om vores børn. Er
bekymret for det faglige niveau i skole og SFO - frygter nedskæringer mv.

Sune
Vores dagplejere er ikke uddannede pædagoger - men vores dagplejere er meget
kompetente -

Nynne kommenterer: Jeg er meget tryg ved de dagplejere der er.

Sofie
Hvis et arbejdsmiljø bliver for småt, kan det være svært at rekruttere. Faglig sparring i en
større institution - livsforløb og et dannelsesperspektiv for øje. Bevare det det børneliv der er
i Uldum.

Lonni
At Uldum Skole står sikkert fremad.

Jacob Tybjerg.
Taler om folkeskolen - det er netop “folkets skole” og det er vigtigt at vi som lokalsamfund
bakker om om den skole vi har og at den er for alle.

KAFFEPAUSE

Biblioteket v/ Dorthe
I hornsyld fungerer det ikke for godt. God ide - hvis der kommer en separat indgang.

Ole
Var oprindelig fortaler for at lave det i Hornsyld. Kan jeres faglighed bringes ind i den?

Kommentar: Det er vigtigt med en skolebibliotekar og “alm. bibliotekar”  - der er tale om to
forskellige fagligheder.



Jacob, Møllen.
Fornøjelse at køre til Uldum hver dag. Ser på byen med et perspektiv udefra. Har selv kun
brugt dagpleje. I Horsens kommune har oplevet en øget efterspørgsel på dagplejer efter
vuggestuen er etableret. Fastholde (i Uldum) den kommunale dagpleje i samarbejde med en
vuggestue. Vi (møllen) har snakket om infrastruktur og ser nogle udfordringer -
personaleparkering mv. Bevare kvaliteten i det vi har

Jacob T.
Højskolen bakker op om det samarbejde der er i støbeskeen og ser en effekt i, at det hele fx
er samlet her på stedet.

Irene
Der er nogle pladsmæssige ting der skal overvejes - kan projektet overhovedet være på
grunden?

Formand for UIF
Dejligt at se nogle tage et initiativ. Synes det er en god ide. Der er nogle praktiske problemer
der skal løses. Det løses nok:) Ja. Det er en god ide, også selvom vi ikke har kniven på
struben.

Ole
Det er meget vigtigt at stå sammen som samfund - det er det allervigtigste. Ole har været
med til lignende arrangementer - ikke alle steder er det blevet til noget. En børneby. Det er
blevet til noget i Ølholm, det skabte en masse synergier og nu er der for mange børn. Nu vil
de gerne snakke vuggestue i Tørring. Det afgørende er at børnene bliver “hjemme” (i byen).
Hvis i vil lykkes med det, så skal i stå sammen - tænke hallen ind også. 200 arbejdspladser i
løbet af to år. Vi ligger godt. Tænke ungdoms- og fritidslivet ind. Skolerne passer ikke til den
pædagogik de er bygget til. Politisk positivitet. Ikke af nød - men fordi vi gerne vil - være
enige om hvad det vi gerne vil. Se det i børnenes perspektiv.
Rykke rundt - sælge til og fra….kommunen vil hjælpe med midler til skitser/tegninger.

Tak for i aften!




